
Mededelingen voor de voorzitter en leden van de COVM n.a.v. vragen van dhr. Houba: 
 
1. 
Defensie bereidt een belevingsvlucht van de F-35 op De Peel voor. Voordat er groot onderhoud is 
gepleegd aan de start- en landingsbaan is daadwerkelijk landen op en opstijgen vanaf De Peel niet 
mogelijk. Om diezelfde reden kan ook geen “touch and go” worden uitgevoerd. Wat het toekomstige 
gebruik van de vliegbasis in de huidige omstandigheden het beste benadert is een nadering tot vlak 
boven de baan, met een onmiddellijke doorstart. De vliegpatronen voor die belevingsvlucht worden 
nu uitgewerkt, waarbij de nadering en doorstart zowel vanuit het Noordoosten als vanuit het 
Zuidwesten zullen worden gedemonstreerd. Uitgangspunt is dat de wijze waarop er tijdens die 
belevingsvlucht wordt gevlogen zoveel mogelijk lijkt op hoe er na de reactivering op De Peel zal 
worden gevlogen.  
 
Tot de verdere uitwerking van het plan voor de belevingsvlucht behoren de vliegpatronen, 
geluidmeting en de communicatie aan omwonenden, ook via een publieksbijeenkomst. Ook wordt 
nog een “safety assessment ” uitgevoerd. Zodra een eerste uitwerking gereed is, willen wij die graag 
met enkele leden van de COVM doornemen. 
 
Vervolgens zullen wij het plan voor de belevingsvlucht aan de COVM bekend maken en onder meer 
via de website, de burenmailing en de genoemde publieksbijeenkomst verder openbaar maken. Dan 
zal Defensie ook concrete data noemen voor de publieksbijeenkomst en voor de belevingsvlucht, zo 
mogelijk nog voor de zomer van 2022. Voor de daadwerkelijke uitvoering van de belevingsvlucht 
blijven we natuurlijk wel afhankelijk van de weersomstandigheden op de bewuste dag.   
 
2. 
Defensie zal de klachtenrapportage op korte termijn verzenden aan de COVM, zodat die voor de 
volgende vergadering kan worden geagendeerd. 
 
3. 
Een stagiair werkt in het kader van haar studie enige tijd bij het Commando Luchtstrijdkrachten aan 
een onderzoek onder omwonenden van De Peel om te achterhalen wat hun mening is over de 
heropening van de vliegbasis en hun motivatie om zich hierover uit te spreken. Ze heeft hiertoe 
onder meer via dorpsraden omwonenden benaderd, met als resultaat dat circa 1.000 respondenten 
haar vragen hebben beantwoord. Ze is nu bezig haar onderzoek af te ronden in een rapportage. Als 
die gereed is wil ze die graag aan de leden van de COVM sturen en ze zou haar onderzoek en haar 
conclusies graag toelichten in de volgende COVM vergadering. 
 
4. 
Een geactualiseerde ledenlijst is meegestuurd met de stukken voor de bijeenkomst op 17-2-2022. 
 


